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1 Generelt 

Folgefonna nasjonalpark og dei fire tilliggjande landskapsvernområda, 

Bondhusdalen, Ænesdalen, Hattebergsdalen og Buerdalen, vart oppretta 

ved Kongeleg resolusjon 29. april 2005. Verneområda omfattar dei fem 

kommunane Etne, Jondal, Kvinnherad, Odda og Ullensvang. Det verna 

arealet er til saman 599 km2, og av dette utgjer nasjonalparken 545 km2 

StyretDet vart konstituert nytt styre for Folgefonna nasjonalparkstyre 15. mars 2016. Etter 

kommune- og fylkestingsvalet hausten 2015 vart det oppnemnt nye representantar frå 

kommunane og fylkestinget. Verneområdestyret for perioden 2016-2019 er samansett 

slik: 

Rolle Ordinært medlem Varamedlem Representerer 

leiar Jon Larsgard Reidun Haugen Dalseth Jondal kommune 

nestleiar Siri Klokkerstuen Ingemund Berge Etne kommune 

styremedlem Leif Sverre Enes Olav Gunnar Hjelmeland Kvinnherad kommune 

styremedlem Solfrid Borge Kåre Olav J. Grønsnes Ullensvang herad 

styremedlem Roald Aga Haug Linda Haugland Jondahl Odda kommune 

styremedlem Benthe Bondhus Olav Magnus Hammer Hordaland fylkeskommune 

 

Styret har hatt fire ordinære styremøte i 2017. I tillegg var det ein epost-handsaming i 

nasjonalparsktyret.I juni var nasjonalparkstyret på styremøte i Jondal der vi fekk ein 

presentasjon av arbeidet til Folgefonni Breførarlag. Styret var også på synfaring på 

Sommarskisenteret der vi fekk presentert arbeidet med å lage eit nytt 

besøkssenter/servicebygg som eit samarbeid mellom breførarlaget og Fonna 

sommarskisenter. Styremøtet 20. mars vart også konstituerande for fagleg rådgjevande 

utval (FRU) som består av representantar for grunneigarar, frivillige organisasjonar og 

representantar for lokalt næringsliv som har interesser inn i verneområda. Samansetning 

av FRU er vist under: 

Grunneigarar Per Måkestad  
Bjørn Buer  
Øyvind Utne 

Folgefonni Breførarlag Åsmund Bakke 

Rosendal turisthotell Ove Hillestad 

Reiseliv i Etne Nina Kaltwasser, Per Martin Kjellesvik 

Vasskraft SKL, Erling Otterlei 

FNF, Hordaland Ørjan Sælensminde 
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Naturvernforbundet Hordaland Oddvar Soldal 
  

Norsk ornitologisk forening Rune Voie 

Bergen og Hordaland turlag Johnny Bjørge 

 

27. november hadde nasjonalparkstyret og FRU dialogmøte om besøksstrategi der vi 

diskuterte innspel til førsteutkast. 

2 Saker 

 

Desse sakene vart handsama av styret i 2017 

Type 
Saker  

Dispens-

asjon 
Motorferdsel Adm Økonomi Planar 

Styresak 
16 5 2 3 5 1 

Delegert 

vedtak 
22 1 21    

 

Besøksstrategi: 

Bakgrunn: 

Folgefonna nasjonalparkstyre vedtok i 2016 å utarbeide ein besøksstrategi for nasjonalparken og 

landskapsvernområda. Besøksstrategien skal bidra til at besøkande til verneområda skal få best 

mogleg opplevingar og legge til rette for lokal verdiskaping, utan at dette går ut over natur- og 

verneverdiar. Alle nasjonalparkar og store verneområde skal ha på plass besøksstrategi innan 

2020. Besøksstrategien vil då vere eit viktig styringsdokument for prioritering av tiltaksmidlar og 

andre ressursar. 

I styremøte 20. mars vedtok Folgefonna nasjonalpark ein prosjektplan for arbeidet med 

besøksstrategi.  

Forvaltaren har samla informasjon og laga eit førsteutkast som vart presentert for styret og 

fagleg rådgjevande utval på møte 27. november.  

 



Rapport 04/04/2016 5 
Årsmelding 2017 

 

3 Tiltak / bruk av midlar 

 

I 2017 fekk Folgefonna nasjonalparkstyre tildelt totalt  200 000 over bestillingsdialogen. I 

tillegg vart styret tildelt 50 000 kroner over driftsbudsjettet til arbeidet med besøksstrategi. 

SNO lokalt fekk 39 000 til ulike tiltak. I tillegg har nokre tiltak vorte finansiert gjennom 

Besøkssenter Folgefonna nasjonalpark. 

 

Bruken av tiltaksmidlane: 

TILTAK DET VAR SØKT OM MIDLAR TIL I 2017 Søkt om   Brukt 

Forprosjektering innfallsport Etne   

I tråd med besøksstrategi (under arbeid) vil Folgefonna 

nasjonalparkstyre vere med å tilrettelegge for ein 

innfallsport/utsiktspunkt for Folgefonna i Etne. Forprosjektering vil gå ut 

på å planlegge kor eit slikt informasjonspunkt skal ligge og planlegge 

utforming og gjennomføring av tiltaket 

50 000  20 000*  

Benker og bord ved innfallsport Buer   

Innfallsport Buer opplever stor auke i tal besøkande og det er 

ønskjeleg å tilrettelegge med bord og benkar for dei besøkande nede i 

sjølve Buer. I tråd med besøksstrategi (under arbeid) 

70 000   

Reparere bru ved Sandarvollen   

Brua på Sandarvollen treng rekkverk etter ein flaum 10 000  * 

Hengebru over Skrelet   

Innfallsport Ullensvang, Buførevegen har behov for eit 

infrastrukturtiltak ved ei bru for å kunne gje gåande eit godt alternativ 

for å kome inn på stien frå Reiseter. Tiltaksmidlane vil dekke brukar og 

fundamentering. 

15 000  15 000  

Utbetring av sti til Buerbreen    

Stien til Buerbreen er mykje brukt (over 20 000 besøkande kvart år). 

Nokre parti av stien er vanskeleg å forsere og andre parti er sterkt 

prega av slitasje og treng tilrettelegging for å vere trygge. 

100 000   

Reparere bru ved Fossberg 50 000   

Kartlegging av kulturminne 100 000   

Kartlegge stislitasje 50 000   

Besøksundersøking 50 000   
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Løveskilt 20 000  20 000  

TILTAK SOM HAR KOME SEINARE    

Ringverknadsanalyse av opplevingsbasert turisme på 

Folgefonnhalvøya 
 50 000  

Plastring i Hattebergselva  30 108  

Gardshammarvegen - ras  118 000  

     

TILDELINGAR      

Frå Miljødirektoratet      

  Tildelt til SNO 39 000   

  Tiltak i verneområde – pott 200 000   

  Besøksstrategi 50 000   

SUM   289 000  253 108  

REST    35 892  

*- resten av beløpet vart betalt ut januar 2018. 

 

Restbeløpet frå tiltaksposten vart etter avtale mellom leiar i nasjonalparkstyret, Miljødirektoratet 
og Fylkesmannen i Hordaland brukt til tiltak i andre verneområde i Hordaland. 

Driftsmidlar: Styret fekk tildelt 200 000 til drift av styret for 2017. Midlane vert brukt til å dekke 
møteutgifter, reisekostnader og liknande for styret og rådgjevande utval. Overskytande beløp ved 
årsslutt vart i år brukt til å oppgradere informasjonen om Folgefonna nasjonalpark i 
Folgefonnsenteret.  

4 Forvaltar 

Forvaltaren har kontorstad i Folgefonnsenteret og har jobba 80 % i heile 2017. 

Kurs, seminar og konferansar som forvaltaren har delteke på i 2016: 

• Dagsmøte med verneområdeforvaltarane på Vestlandet på Leikanger i februar 

• Dagsmøte med Miljødirektoratet i Bergen om brukerundersøkingar 

• To dagar fagsamling om besøksforvalting på Geilo 

• Dagsseminar om verdien av urørt natur i Bergen, arrangør: Bergen og Hordaland 
turlag 
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• Tre dagar verneområdeforvaltarsamling for heile landet arranger av 
Miljødirektoratet i Tromsø i september 

• Studietur med klima- og miljøvernavdelinga i Hordaland til Frankrike 

• To dagar samling med verneområdeforvaltarane på Vestlandet på Leikanger i 
oktober 

• Møte med administrasjonen i Odda kommune om innfallsport Buer 
 

Synfaringar 

• Hattebergsdalen 
o 4 synfaringer under arbeidet med å legge ny vassledning, med kommunen, 

entreprenørar og konsulentfirma. 
o 2 synfaringar for å planlegge skjøtselshogst ved Hattebergsfossen og sjå på 

øydelagt bru 

• Gardshammar 
o Etter ras i Gardshammarvegen vart det synfart i juni og ei synfaring i september 

etter opprydding 

• Buer 
o Synfarte stien til Buerbreen i mai med Odda kommune for å sjå moglege 

utbetringar.  
o Grunneigarmøte i juni med Bjørn Buer, diskuterte ny avtale om parkering og 

skjøtsel 

• FONNA sommarskisenter og Nordfonna, 29. mai 
o Med styret  

• Innfallsport Langfoss 
o Synfaring med Nina Kaltwasser for å avklare innfallsport på Langfoss 
o Også synfaring Rullestad, Vintertun og Skare og infopunkt Tokheimslia 
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Bilete frå arbeidet med  vassleidning i Hattebergsdalen.Her har Musland maskin laga ein terskel 
foran ei  grøft for å legge til rette for ein yngledam for frosk. 
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